


Haleluja!
Ďakujem Hospodinovi z celého srdca

v kruhu úprimných, v zbore.
Veľké su skutky Hospodinove,

hodné skúmania všetkými,
ktorí maju v nich záľubu.

Velebné, nádherné je Jeho dielo
a Jeho spravodlivosť trvá naveky.

Pamiatku spravil svojim divným skutkom,
Hospodin milostivý je a milosrdný.

Dal pokrm tým, čo sa Ho boja;
na svoju zmluvu večne pamätá.

Ukázal silu svojich skutkov svojmu ľudu,
aby im odovzdal dedičstvo pohanov.

Pravda a právo sú diela Jeho rúk,
Jeho všetky rozkazy sú hodnoverné,

na večné veky upevnené,  
konané pravdivo a správne.

On poslal vykúpenie svojmu ľudu,
naveky svoju zmluvu stanovil;

sväté a hrozné je Jeho meno.
Počiatok múdrosti je bázeň pred Hospodinom;

všetci sú rozumní, čo robia tak.
Naveky trvá Jeho chvála.

„Kto nás odlúči od lásky Kristovej? Súženie alebo 
úzkosť, prenasledovanie alebo hlad, nahota, 

nebezpečenstvo alebo meč? Ako je napísané: Pre 
Teba sme usmrcovaní celý deň, pokladajú nás 
za ovce na zabitie. Ale v tomto všetkom slávne 

víťazíme skrze Toho, ktorý si nás zamiloval. Lebo 
som presvedčený, že ani smrť, ani život, ani anjeli, 

ani kniežatstvá, ani prítomnosť, ani budúcnosť, 
ani mocnosti, ani vysokosť, ani hlbokosť, ani 

nijaké iné stvorenstvá nemôžu nás odlúčiť od lásky 
Božej, ktorá je v Kristovi Ježišovi, našom Pánovi.“ 

Rimanom 8:35-38
 

Či je niečo, čo by teba mohlo odlúčiť od Kristovej 
lásky? Či je niečo na tomto pominuteľnom svete 

toľko hodnotné pre teba, že by si to zamenil 
za cenu lásky nebeského Otca, ktorý obetoval 
vlastného Syna, aby nemožné pre teba učinil 

možným - aby sa z hriešnika stal Jeho syn? Či je 
niečo väčšie a cennejšie ako láska Božia, ktorá ti 
dala nový život a nádej na ten večný? Prekáža ti 

niečo vojsť do zmluvy s Ním? Zastavuje ťa niečo 
na ceste za Ním? Kristus sa úplne odovzdal za nás 

a očakáva to isté z našej strany.
Ak tvoje vnútro vyznáva spolu s apoštolom tieto 

slová, zostaň v tom pevne stáť. Ak nie, vnor sa zasa 
do Písma, navráť sa k zdroju, príď k Ježišovmu 

krížu a očisti sa v krvi Baránkovej, aby si patril iba 
Jemu. A víťazstvo nad všetkým, čo príde, máš 

v Tom, ktorý ťa zamiloval.

editoriál manna
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Duchovné 
srdce

Srdce poznáme ako telesný úd človeka. Také srdce 
má každý človek pre účel prúdenia krvi do všetkých 
častí tela. Biblickým slovníkom poznáme srdce iným 
označením. Spoločným menom rôznych pomenovaní 
použime názov „duchovné srdce“.
Keď Biblia zaznamenáva slová o takomto srdci, má 
na to aj rôzne pomenovania. Tak čítame o vnútornom 
človekovi (I Pet. 3:4), o vôli (II Pet. 1:21), o mieste 
útočenia (J. 4:8) o naplnení Duchom Svätým.
Týmto srdcom sa chceme na chvíľku zaoberať. Nie je 
ľahké porozumieť niečomu, čo nemá obsahovú, hmotnú 
a viditeľnú formu. Má iba úlohu, aby koordinovalo v 
nás medzi hmotnou a duchovnou osobou. Zaoberanie 
týmto srdcom aj vedou svetskou sa rôzni, ale sa ono nedá 
vedecky správne vysvetliť. Toto srdce je predsa duchovná 
kategória. Ono v sebe obsahuje život. Veda nemá o 
živote definíciu alebo aspoň nie takú, aby sa všetci jej 
skúmatelia zhodovali. Veda sveta nemá odpovede na 
mnohé otázky, čo Biblia o tomto srdci oznamuje.
Duchovné srdce je dané. Ono sa nerozvilo v matkinom 
vnútri. Práve tam v matkinom vnútri je dané od Boha. 
Narodené dieťa je čistého srdca duchovného, ktoré 
cez život má udržiavať a strážiť. Tak, ako telo rastie, 
vychovávané plodmi zeme, tak aj ten vnútorný človek, 
čiže duchovné srdce, býva naplnené plodom Ducha. 
Preto evanjelista Lukáš píše, že dieťatko rástlo a silnelo 
duchom. 

Ján Tomášik st.

Rozum odtiaľ dostáva pokyn, aby urobil plán 
a vykonanie.
Keď srdce miluje, argumenty nemajú platnosť.  
Ak človek vo svojom duchovnom srdci má niečo, za čo je 
hotový aj život položiť alebo za to žiť, to znamená, že má 
aktívne srdce. Ale ak to nemá, to znamená, že mu srdce 
otupelo a všetko, čo má je iba pre telo. Telo si podriadilo 
ducha, a malo by to byť opačne.
Keď rodičia majú viacero detí, všetky majú ich genetiku, 
ale každé z nich má iný charakter, schopnosti a sklony, 
pretože ich duchovné srdcia nie sú dedičné, ale sú pre 
každé z nich jedinečne darované od Darcu života. Hoci 
sú pod jednakými podmienkami vychovávané a nesú 
v sebe jednakú genetiku, vyrastú v rozdielne osoby, 
pretože ich duchovné srdcia prijímali inú náplň a boli ňou 
usmerňované.
Duchovné srdce sa postupne mení, už či na lepšie, alebo 
na horšie, to závisí od duchovnej náplne. Prameň dobrej 
duchovnej stravy sú slová nášho Pána Ježiša, všetko 
ostatné je veľmi podozrivé.

Naše idey, fantázie, úmysly a rozhodnutia sa 
započínajú v duchovnom srdci. Rozum odtiaľ dostáva 

pokyn, aby urobil plán a vykonanie.

Čo používame ako jedlo pre telo, tak rastieme 
a udržiavame telesné zdravie. 
Duchovné srdce da stravuje duchovnými jedlami, a tak 
býva udržované. Duchovné kategórie sú láska, viera, 
radosť, pokoj... Avšak duchovné kategórie sú aj nenávisť, 
pýcha, žiarlivosť, závisť... Poznáme to ako zlí démoni.
To srdce od Boha darované, čisté a dobré môže sa 
postupom času napĺňať dobrým alebo zlým duchom, 
podľa čoho sa usmerňuje celá bytosť. Veriaci človek 
srdcom verí v Boha, pretože sa stravuje slovom Božím, 
ktoré sú duch a život. Vie úprimne milovať, lebo je do 
jeho duchovného srdca vyliaty Duch Svätý, ktorý prináša 
lásku Božiu. Má pokoj daný od Pána Ježiša, ako dar 
ducha do srdca a nie do rozumu čiže mysle. Preto pokoj 
Boží prevyšuje rozum a chráni srdce.
Do srdca neobráteného človeka k Bohu sa vnášajú 
duchovné prvky ako je strach, lakomstvo, sebeckosť 
atď, a tak usmerňuje život v opačnom smere od Božej 
cesty. Aj obráteného človeka vedia takéto duchovné jedlá 
pošpiniť, ak sa nimi stravuje. Preto Boží služobník volá, 
„Stvor mi čisté srdce, ó, Bože, a obnov priameho ducha v 
mojom vnútri.“ (Žalm 51:12). 
O aké to srdce prosil spisovateľ Žalmu? Duchovné srdce.
Naše rozhodnutia sa nestávajú v mysli. Často počujeme, 
že niekto povie: „Srdce ma vedie k tomu.“ Naše idey, 
fantázie, úmysly a rozhodnutia sa započínajú 
v duchovnom srdci.  
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Zachovanie 
čistého svedomia

Svedomie môže byť pre kresťana cenným nástrojom, 
ktorý mu dáva osobný pohľad na vlastné činy, myšlienky 
a túžby.
Vaše svedomie nie je autoritatívne, záväzné alebo 
neomylné, môže však byť užitočné. Hoci sa vaše 
svedomie môže mýliť – bez ohľadu na mieru úprimnosti 
prejavenej v akejkoľvek praxi – môže byť dobrým 
meradlom duchovného postavenia človeka pred Bohom a 
pred ľuďmi.
Keď je naše svedomie znepokojené, je to kvôli nejakej 
oblasti slabosti alebo hriechu, ktorá spôsobuje to, že 
sa človek cíti vinným. Ten pocit viny je prirodzeným 
výsledkom zraneného svedomia – tak by ste sa mali 
cítiť! Problém však je v tom, že mnohí ľudia ignorujú 
ten pocit viny a pokračujú v praktizovaní takého hriechu, 
ktorý spôsobuje zatvrdnutie alebo uhasenie svedomia (1. 
Timoteovi 4:2).

Svedomie je svedok
Pojem svedomie je definovaný ako spolupoznanie seba 
samého. Svedomie je vnútorná inštancia, „mlčanlivé 
volanie“, ktoré vedie súdy človeka o tom, čo sám 
spôsobil alebo čo sa chystá spôsobiť. Nadväzuje na 
ľudskú schopnosť sebareflexie, t. j. schopnosť uvažovať 
o sebe samom, „pozrieť sa“ na seba inými očami, než je 
pohľad vlastného záujmu a sebapresadzovania.
Svedomie zdieľa informácie so sebou samým 
spracovaním vašich najvnútornejších myšlienok, pocitov, 
emócií a túžob. Svedomie je schopné poskytnúť užitočný 
pohľad na to, prečo sa podieľate na určitých činnostiach 
alebo prečo reagujete určitým spôsobom na konkrétne 
udalosti. 

Slúži ako sebasvedok
Svedomie môže byť svedkom obhajujúcim naše činy 
(Rimskym 2:15 „ako takí, ktorí ukazujú dielo zákona 
napísané vo svojich srdciach, o čom spolu svedčí aj ich 
svedomie, ako spolusvedčia aj ich myšlienky, ktoré sa 
navzájom obviňujú alebo aj vyhovárajú“).  

Apoštol Pavol povedal, že celý život slúžil Bohu s čistým 
svedomím, aj keď prenasledoval kresťanov (Skutky 
23:1). Pavlovo svedomie bránilo jeho činy. Pavol bol 
presvedčený, že zabíjaním kresťanov robil to, čo od neho 
Boh chcel.
Kľúč k zachovaniu čistého svedomia je plnenie Božej 
vôle. Teraz vidíme na Pavlovom prípade, že sa jeho 
svedomie mýlilo. Musíme sa však naučiť, čo sa páči 
Bohu, aby sme si zachovali čisté svedomie, pretože 
budeme súdení na základe evanjelia Ježiša Krista 
(Rimanom 2:16). Nemôžeme určiť našu prax za správnu 
len preto, že sa nám nejaká činnosť páči alebo si 
myslíme, že je správna. Musíme študovať Božie slovo a 
dovoliť, aby to bolo rozhodujúcim faktorom.

Proti nám môže svedčiť aj svedomie, ktoré nás obviňuje z 
viny (Rímskym 2:15).
Keď nám naše svedomie hovorí, že sme vinní z nejakého 
hriechu, musíme tento hriech odstrániť. Ignorovanie 
svedomia nesúceho vinu môže spôsobiť obavy, úzkosť, 
nepokoj, trápenie, smútok a hnev – žiadne z nich nie sú 
prospešné emócie. Príliš často tieto pocity ignorujeme, 
alebo sa obraciame na povzbudzujúce knihy, alebo 
sa sťažujeme, že sa nám nedostáva dostatočného 
povzbudenia od kazateľa atď. My, ako ľudia musíme 
robiť pokánie, pretože svedomie bude súdené pred 
Bohom.
Výrazy ako sú „srdce“, „svedomie“, „myšlienky“ a 
„tajomstvá, skryté veci“ sa používajú zameniteľne 
(Rímskym 2:15-16) a budú súdené Bohom, ktorý vezme 
do úvahy každý skutok (Kazateľ 12:14 „pretože Bôh 
privedie každý skutok na súd i každú vec skrytú, už či je 
dobrá či zlá.“).
Štandardom, podľa ktorého bude svedomie súdené, je 
evanjelium. Preto je životne dôležité žiť podľa tohto 
štandardu, aby sme si zachovali čisté svedomie.

Svedomie je aj zbraň
Pojem ospravedlnenie je právny pojem, ktorý znamená 
byť bez akejkoľvek viny. Výsledkom ospravedlnenia je 
pokoj s Bohom (Rímskym 5:1 „Ospravedlnení súc tedy 
z viery máme pokoj blížiť sa k Bohu skrze svojho Pána 
Ježiša Krista.“) 

Napriek tomu môže byť tento pokoj narušený prenikavou 
zbraňou, ktorou je svedomie.
Keď hrešíme proti všemohúcemu Bohu, svedomie je ako 
vytasený meč! Cieľom tejto zbrane je zasiahnuť srdce. 
Svedomie sa používa na usvedčenie a poznanie hriechu. 
Usvedčenie z hriechu by malo viesť k pokániu (Skutky 
2:37-38 „Keď to počuli, boli zasiahnutí v srdci a oslovili 
Petra a ostatných apoštolov: „Muži, bratia, čo máme 
robiť?“ Peter im povedal: „Kajajte sa a každý z vás nech 
sa nechá pokrstiť v mene Ježiša Krista na odpustenie 
svojich hriechov a dostanete dar Svätého Ducha“).
Keď bola zbraň použitá a keď sekla do srdca, vzbudilo 
to pocit viny. Aký je účel viny, ktorú človek môže 
cítiť? Je tu na to, aby  sa kajal! To je účel viny, a preto 
neignorujme svedomie, ktoré nesie vinu.
Elifaz opísal svedomie ako „zvuky hrôzy“ v ušiach 
človeka, ktorý to zažíva a ktorý ničí pokoj (Jób 
15:21 „Hlas strachov zavznieva v jeho ušiach; v čas 
pokoja prijde na neho zhubca.“), čo má za následok 
úzkosť, súženie a strach (Jób 15:24).
Čo teda spôsobilo nepokoj a strach? Prestupovanie 
prikázania Pána (Jób 15:25). Svedomie má pociťovať 
vinu; smútok a vina, ktoré pociťujete zo zraneného 
svedomia, sú prirodzené (Žalm 73:21). Naša spoločnosť 
má tendenciu považovať vinu za negatívny pocit, ktorý 
by sme mali ignorovať. Neignorujte vinu, ktorú cítite 
– jej účelom je spôsobiť pokánie. Aby ste sa zbavili 
svedomia viny, musíte činiť pokánie! 

Svedomie je aj varovný systém
Svedomie je určené na to, aby vyhlásilo poplach, keď 
bolo zranené. Svedomie má byť citlivé na hriech. Aby 
bolo svedomie citlivé na hriech, musí najprv vedieť, 
čo je hriech. Musíme sa vzdelávať v oblasti Božieho 
zákona. Ak nečítame, nerozumieme a neuplatňujeme 
Boží zákon, ako potom môžeme očakávať, že budeme 
vedieť, čo je hriech? Každý hriech musí byť definovaný 
a preukázaný ako priestupok prostredníctvom Písma. 
Nemôžeme prestať kázať proti hriechu, aby sme 
upokojili svoje svedomie, pretože potom budeme mať 
nevycvičené svedomie, ktoré bude odovzdané hriechu. 
Nebezpečenstvo spočíva aj vtedy, keď sa spájame 
s hriechom, čo spôsobuje v konečnom dôsledku 
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ZOSTAŇ STÁŤ
Svet, v ktorom žijeme, prechádza rôznym otrasením.
Trasie sa zem, príroda, moria, kráľovstvá, národy.
Keď toto všetko počujeme a vidíme, chce to v nás 
vyvolať strach, depresiu, beznádej. No pripomeňme si, že 
Boh v knihe proroka Haggea 2:6-7 povedal, že zatrasie 
nebom, zemou, morom i suchom, národmi. Uprostred 
takýchto okolností ku nám odznieva povzbudzujúce slovo 
apoštola Pavla, ktorý hovorí, že keď príde zlý deň, keď sa 
vôkol teba trasie príroda a národy, Ty zostaň stáť.
Pavel tu nehovorí, aby sme boli na jednom mieste a tam 
stáli, ale hovorí, aby sme boli pevní, nepohnuteľní, 
rozhojňujúci sa v diele Pánovom (1. Korinťanom 15:58).
V druhej knihe Paralipomenom nám opisuje veľmi 
nepriaznivú situáciu, v ktorej sa našiel Jozafát a Izrael. 
Bolo to veľmi silné vojsko Moabčanov a Amončanov, 
ktorí zaútočili na nich. Jozafát a všetok ľud sa veľmi báli, 
no v kľúčovom momente Jozafát a ľud hľadali pomoc od 
Boha. Vo verši 15 čítame, že sa im Boh ohlásil a hovoril: 
„Nebojte sa, lebo boj nie je Váš, ale Boží.“ A potom im 
povedal dôležitú vec vo verši 17,  kde píše: „Postavte sa 
a stojte, vidzte spasenie Božie, verte v Hospodina a stojte 
verne.“
Niekedy okolnosti, nepriateľ, a rôzne iné veci, do tej 
miery vplývajú na nás, že sa chceme vzdať; myslíme 
si: „Toto je priťažké pre mňa.“ No práve v takých 

 Jaroslav Andrášik

chvíľkach života pozdvihni svoj pohľad hore, zostaň stáť 
a neprestaň dôverovať Bohu.
V Matúšovom evanjeliu v kapitole 14 vidíme Pána Ježiša 
chodiaceho po rozbúrenom mori, kým silný vietor zmieta 
loďkou, v ktorej su učeníci. Keď Peter spoznal, že je to 
Ježiš, ktorý chodí po vode, opýtal sa ho, či aj on môže 
kráčať po vodách. Ježiš ho povoláva, aby vykročil. Aký 
krásny obraz životných okolností, cez ktoré aj my často 
prechádzame! Keď vôkol nás sú búrky a vietor, Ježiš nás 
volá a hovorí, „Neboj sa, kráčaj so mnou.“  Avšak, keď 
Peter začal hľadieť v strachu na vlny, more a vietor, začal 
sa báť a tonúť, v tej chvíli Ježiš mu podáva ruku a hovorí: 
„Peter, keď by si nehľadel na okolnosti, zostal by si stáť.“ 
Tak je to i s nami, keď dovolíme, aby namiesto viery 
a pevného rozhodnutia, že budeme hľadieť iba na Ježiša, 
strach klátil našu vieru.
Apoštol Pavel v 1. Korinťanom 16:13 nás povzbudzuje, 
„Stojte vo viere a buďte silní.“
Keď všetko vôkol teba hovorí, že nieto nádeje, Ty stoj 
a ver!
Keď sa zdá, že nieto divov a zázrakov, Ty stoj a ver!
Zdanlivo neprichádza žatva duší, Ty stoj a ver!
Pavel sa nachádzal v žalári (Filipanom 4),  mohol byť 
rozčarovaný mysliac si, že sa zrúcal celý svet, že Boh 
nie je fér. No tento muž Boží píše Filipanom: „Stojte 
v Pánovi.“
Dnes tento istý odkaz odznieva ku nám, ktokoľvek 
a čokoľvek vôkol teba padá, trasie sa, Ty stoj, stoj vo 
viere, vediac, že pevný Boží základ stojí!
Aj ty budeš stáť, až zatiaľ, kým budeš dôverovať 
a hľadieť na Ježiša Krista.

Pavel Mamojka

perom kazateľa

znecitlivenie človeka, čo nakoniec vedie k ľahostajnosti 
(1. Timoteovi 4:1-2 „Ale Duch hovorí výslovne, že v 
neskorších časoch odstúpia niektorí od viery, ktorí budú 
počúvať bludných duchov a učenia démonov, hovoriacich 
v pokrytstve lož, majúci žhavo poznačené vlastné 
svedomie“).
Ľahostajnosť v konečnom dôsledku povedie k 
schváleniu hriešnych činností. Pavol varoval pohanov 
pred súdom, ktorý príde za to, že schvaľujú hriešne 
aktivity bez rozdielu medzi ohováračmi, klebetníkmi, 
nenávidiacimi Boha a vrahmi (Rimanom 1:32). Prijmime 
teda varovania, aby sme utiekli a zošklivili si hriech, a 
pridŕžali sa toho, čo je dobré (Rimanom 12:9 „Láska 
nech je nepokrytecká. Nech sa vám oškliví zlé, a 
pridŕžajte sa dobrého.“).
Keď sa ocitneme v situáciách, ktoré nám spôsobujú 
nepríjemný pocit, potom nám naše svedomie hovorí, 
aby sme utiekli! Ak však ignorujeme svoje svedomie, 
riskujeme, že stratíme akúkoľvek citlivosť, ktorú môžeme 
mať na hriech.
Faraón dovolil, aby sa jeho srdce zatvrdilo, pretože 
ignoroval Božiu slávu (2. Moj. 7:1,3), odmietol veriť v 
Boha (2. Moj. 7:13) a bol nekajúcny (2. Moj. 9:27,35). 
Ignorovanie výkrikov nášho svedomia predstavuje veľké 
nebezpečenstvo. 

Svedomie môže byť čisté a celistvé
Aj keď nás naše svedomie varuje, že sme zhrešili, 
môžeme podniknúť kroky na očistenie svojho svedomia. 
Naše svedomie má byť čisté a celistvé. Ako si môžem 
zachovať čisté svedomie? Aby sme si zachovali čisté 
svedomie, musíme konať pokáním a vykonaním 
niekoľkých  krokov na očistenie svojho svedomia.
1. Vyznajte a zanechajte hriech (Žalm 32:5; 1. Jánova 
1:9)
2. Požiadajte o odpustenie a zmierte sa s tými, ktorým ste 
ublížili (Matúš 5:23-24; 6:14-15)
3. Vykonajte nápravu (4. Mojžišova 5:6-7; Lukáš 19:8)
4. Neotáľajte s očistením svojho zraneného svedomia 
(Skutky 24:16; Títovi 1:5)
5. Edukujte si svedomie (1. Korinťanom 8:7,12; 
Rimanom 14:23).
Nasledovaním a uplatňovaním týchto piatich krokov 
posilníme svoje svedomie, poznanie a vieru. Pokánie je 
potrebné na zachovanie čistého svedomia.

Záver
Keď vieme, že sme si zachovali čisté svedomie, môžeme 
si byť istí, keď sa objavíme pred súdnou stolicou 
Božou, že je pre nás odložený veniec spravodlivosti (2. 
Timoteovi 4:7-8). Ísť proti svojmu svedomiu je hriech 
(Rímskym 14:22-23). Spôsobiť druhému, aby porušil 
svoje svedomie, je tiež hriech (1. Korinstkým 8:7,10,12). 

Neignorujte vinu,  
ktorú cítite – jej účelom 

je spôsobiť pokánie. 
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Narábanie 
štítom

Zastav Ježiša 
vierou!

Viera je ako štít a nieto z nej úžitok, ak sa ňou dobre 
nenarába. Štít potrebuje narábanie, tak aj viera. Bol to 
nerozumný vojak, ktorý keď sa vybral do boja povedal, 
že má štít - ale doma. Takí sú aj niektorí nerozumní 
vyznávači viery, ktorí síce majú vieru, ale nemajú ju pri 
sebe, keď im je potrebná. Majú ju so sebou, keď nieto 
nepriateľa. Keď im všetko ide dobre, potom môžu veriť, 
ale keď ich niečo uštipne, ich viera padá. 
Je umenie v tom, ako sa má štít viery nosiť. Dovoľte mi 
vysvetliť, ako je to možné. Dobre ho budete nosiť, ak 
ste v stave citovať Božie zasľúbenia proti útokom vášho 
nepriateľa. 

Sme si všetky vedomé, že život nie vždy je ľahký. 
Samozrejme, je krásny a plný nádherných chvíľ, avšak, je 
pravdou, že i v mnohom ťažký, plný starostí a problémov. 
Každá z nás čelí mnohým životným výzvam, ba 
o mnohých vieme len my a Pán. Najmä ženské srdce je 
obzvlášť citlivé na rôzne ťažké situácie. Všetko v našich 
životoch je však s cieľom, aby nás priblížilo k Bohu. 
Každá ťažkosť je možnosťou pre svedectvo o našej viere.
Známy záznam Svätého Písma hovorí o žene, ktorá 
trpela na krvotok. Keď si bližšie všimneme, ona je 
vlastne svojráznou ,,votrelkyňou“ do iného príbehu. 
Ježiša oslovil Jairos, jeden z predstavených synagógy. 
Prišiel zúfalý k Ježišovi. Jeho dcéra umierala a on si 
hľadal pomoc u Pána Ježiša. A tak sa Ježiš vybral s ním 
do jeho domu. Mal misiu, mal svoj cieľ – uzdraviť 
mladé dievča. Veru, súrna situácia, neodkladne sa museli 
náhliť, aby sa dievča čím skôr cítilo dobre. Tu sa však 
stalo niečo, čo cestu Ježiša na chvíľu zastavilo. Niekto 
sa ho dotkol vierou. A bolo to také silné, že sa zastavil 
a rozhodol tomu venovať čas a pozornosť, i napriek 
tomu, že už mal pred sebou iný cieľ. Žena, ktorej meno 
sa ani len nespomína, avšak dodnes nám je jej svedectvo 
k povzbudeniu, bola natoľko odvážna, že si dovolila 
dotknúť sa lemu rúcha Pána Ježiša a zastaviť ho v jeho 
ceste. Skúsila už všetko iné, ale to nefungovalo. Teraz 
bola odhodlaná vďaka jednému dotyku byť zdravá. 
Počula o divotvornej moci Ježiša Nazaretského, počula 
o tých predivných skutkoch, ktoré konal, a povedala si, 
že teraz je čas, aby to urobil pre ňu. Bola to viera, ktorá 
ju hnala vpred, bolo to silné rozhodnutie a túžba po 
naplnení potreby. A Pán to urobil. Neignoroval jej vieru, 
neprešiel pomimo, ani neuprednostnil malé dievča, hoci 
ani naň nezabudol. Uzdravil aj túto ženu, ba i povedal 
o jej veľkej viere pred všetkými. Žena si odniesla svoj 

Diabol hovorí: „Jedného dňa budeš chudobný a hladný.“ 
„Nie,“ hovorí veriaci, ktorý dobre narába svojím 
štítom. „Boh povedal: ´Zaiste ťa nezanechám; nikdy ťa 
neopustím´“ (Židom 13:5); „Bude ti daný chlieb, bude ti 
zabezpečená voda“ (pozri Izaiáš 33:16).
„Pravda,“ hovorí satan, „ale jedného dňa upadneš do ruky 
nepriateľa.“ „Nie,“ hovorí viera, „lebo som si istý, že ten, 
ktorý započal vo mne dobré dielo ho i zakončí do dňa 
Ježiša Krista“ (pozri Filipanom 1:6).
„Pravda,“ hovorí satan, „ale zborí ťa prekliatstvo 
nepriateľa.“ „Nie,“ hovorí viera, „On činí, aby ho i hnev 
človeka chválil, ostatok hnevu ho opáše“ (pozri Žalm 
76:10).
„Pravda je,“ hovorí satan, kým naťahuje nasledovnú 
strelu, „že si slabý.“ „Áno,“ hovorí viera držiac svoj štít, 
„ale ´moja moc sa v slabosti dokonáva. Preto sa budem 
chváliť slabosťou, aby sa na mne ukázala sila Kristova´“ 
(2. Korinťanom 12:9).
„Pravda,“ hovorí satan, „ale tvoj hriech je veľký.“ „Áno,“ 
hovorí viera, pokým cituje zasľúbenie: „On môže v 
úplnosti zachrániť tých, ktorí skrze Neho pristupujú k 
Bohu“ (Židom 7:25).
„Ale,“ znovu hovorí nepriateľ, kým vytasí svoj meč a 
mocne napáda, „Boh ťa odhodil.“ „Nie,“ hovorí viera, 
„On nenávidí odhodenie, On neodhodí svoj národ ani 
nezanechá svoju dedičstvo“ (pozri Žalm 94:14).
„Ale predsa ťa dostanem,“ hovorí satan, „Nie,“ hovorí 
viera. „On povedal: ´Svojim ovciam dávam život večný, 
preto nikdy nezahynú ani ich nikto nevytrhne z mojej 
ruky´“ (pozri Ján 10:28). To ja nazývam narábanie štítom.

zázrak - bola uzdravená zo svojej nemoci. Jej silná viera 
zastavila Pána, prišla vytúžená pomoc. Sláva Bohu!
Dievča, ktoré čakalo na uzdravenie, a neskoršie 
zažilo vzkriesenie, malo za sebou 12 rokov pekného 
detstva, bez väčších problémov, avšak jeho otec šiel 
ako sprostredkovateľ poprosiť Ježiša o uzdravenie. 
Nemocná žena mala za sebou 12 rokov nemoci, ťažkostí, 
zúfalstva... a predsa jej viera bola natoľko silná, že ona 
sama zastavila Pána a On vykonal zázrak. Dva celkom 
rozdielne životy za rovnaký počet rokov, ale rovnaká 
láska Božia pre každú jednu. Áno, i dievča a celá jeho 
rodina zažili nádherný zázrak a je to krásny príbeh. 
Ale ani táto žena, ktorá sa votrela do deja, neodišla bez 
svojho požehnania. Pán je predivný a On rád vykoná svoj 
div a má čas pre každého. 
Milé sestry, nedovoľme, aby dlhodobé problémy, 
v ktorejkoľvek oblasti nášho života utlmili našu vieru. 
Možno je tomu už veľa rokov ako sa trápime a prežívame 
bolesť, ale bezohľadu na to, ako dlho čakáme na svoj 
div -  či krátko, alebo dlho,  povedzme si, že ak sa len 
dotkneme vierou nášho Pána, On prinesie odpoveď. 
Možno sme už unavené, možno nám ťažkosti uberajú 
na odhodlanosti, avšak, posilnime sa vo viere a buďme 
odvážne, vykročme a silnou vierou zastavme Pána. On 
na náš skutok viery rád odpovie: Dcéra, tvoja viera ťa 
zachránila, choď v pokoji a buď uzdravená zo svojho 
trápenia.

Charles H. Spurgeon

Ruth Petrášová
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Ako padlí ľudia zápasíme s chorobou nazvanou 
sebeckosť, ktorá môže dokonca ovplyvniť aj náš 
modlitebný život. Môžeme mať problém vôbec sa 
zastaviť a modliť sa. Keď sa nám to nakoniec podarí, 
tak sa naše srdce a myseľ v okamihu zaplnia obavami 
o našu prácu, zdravie, vzťahy a nenaplnenými túžbami. 
Výsledkom je, že naše modlitby zameriame len na naše 
pohodlie a túžby. Vo svete naplnenom hrozbou hriechu, 
chorôb a slabosti môže naše zameranie na seba samých 
viesť k úzkosti a strachu.
Mnohí z nás vedia, že Biblia učí, aby sme zamerali naše 
modlitby na Božiu slávu a príchod Jeho kráľovstva 
(Matúš 6:9-10). Zrejme si neuvedomujeme, aká moc 
môže byť uvoľnená z takýchto modlitieb. Táto moc nás 
zachraňuje od plytkého života a dáva nám milosť vidieť 
naplnenie Božej vôle na zemi, tak ako v nebi.
Ježiš sľúbil, že keď hľadáme najskôr Božie kráľovstvo, 
naše obavy vyblednú a všetko, čo potrebujeme, nám bude 
pridané (Matúš 6:33). Božie kráľovstvo môžeme hľadať 
mnohými spôsobmi, ale pre príchod Jeho kráľovstva nie 
je nič zásadnejšie ako o to jednoducho žiadať v modlitbe.

Príď Tvoje kráľovstvo
Keď Ježiš ponúkol cirkvi vzor modlitby, druhá zo šiestich 
prosieb bola, aby prišlo Božie kráľovstvo (Matúš 6:10). 
Postupnosť prosieb, ktorú dáva, odráža priority, preto 
je modlitba za Božie kráľovstvo mimoriadne dôležitá. 
Máme právo sa modliť za svoje pohodlie, šťastie 
a každodenný chlieb, ale nemôžeme sa správne modliť 
za svoje vlastné blaho alebo dokonca za iných bez toho, 
aby sme vzdávali slávu Bohu a hľadali Jeho kráľovstvo 
v modlitbe.
Keď zameriame naše modlitby na Božiu slávu a príchod 
Jeho kráľovstva, následne nájdeme uspokojenie a šťastie, 
ktoré pre nás pripravil Boh. Stane sa tak, lebo keď sa 
modlíme, aby prišlo Božie kráľovstvo, naše srdcia 

to často miesta, kde verní poslovia hlásali evanjelium 
zdanlivo bezvýsledne.
V Markovi 9:14-29 vidíme Ježiša v situácii, keď démoni 
boli hlboko zakorenení a jeho apoštoli ich nedokázali 
vyhnať. Ježiš jemne povzbudzuje svojich apoštolov 
a hovorí: „Tento rod (démonov) nemožno vyhnať ničím 
iným ako modlitbou a pôstom.“ Zostávajúce nezasiahnuté 
časti sveta sú plné „tohto rodu“. Ak chceme vidieť, ako 
sú nezasiahnutí ľudia zasiahnutí, musíme sa s bezočivou 
vytrvalosťou modliť (Lukáš 11:5-13; 18:1-8), aby 
bolo zničené satanove kráľovstvo a aby bolo nastolené 
kráľovstvo Božie.

2. Nech kráľovstvo milosti napreduje/rastie
Po druhé sa modlíme, aby kráľovstvo milosti 
napredovalo. Kráľovstvo milosti je kráľovstvo Kristovo, 
ktoré zažívame v cirkvi. Je to kráľovstvo, kde vládne 
Kristus, ktoré nie je z tohto sveta (Ján 18:36), kráľovstvo 
nebeské (Matúš 10:7). Toto kráľovstvo žiari, pretože jeho 
poddaní sú premieňaní z jedného stupňa slávy na druhý 
Duchom Pána Ježiša Krista (2. Korinťanom 3:18; 4:6). 
Modliť sa: „Príď kráľovstvo Tvoje,“ znamená prosiť 
Boha, aby spôsobil, že cirkev prekvitá v každom národe 
najmä prostredníctvom služby množstva miestnych 
zborov.
Modlíme sa za cirkev, aby bola svätá a jasne žiarila 
v temnom svete. Modlíme sa za reformáciu v náuke 
a jednotu v láske. Prosíme o obnovu svätých a obrátenie 
stratených Duchom Svätým. Modlíme sa za zbory, aby 
rástli a množili sa. Nemodlíme sa jednoducho len za 
úspech našich vlastných miestnych zborov a našej služby. 

Skôr sa modlíme, aby sa každý národ premenil mocou 
evanjelia hlásaného celou cirkvou, aby pekelné brány 
nezvíťazili nad týmto kráľovstvom milosti (Matúš 
16:18). Modlíme sa za našu rodinu, našich susedov, 
seba a našich nepriateľov. A robíme to s odkazom na 
kráľovstvo milosti, do ktorého patríme vďaka Kristovmu 
milosrdenstvu.

3. Nech je urýchlené nastolenie kráľovstva slávy
Nakoniec sa modlíme, aby kráľovstvo slávy prišlo čo 
najskôr. Kráľovstvo milosti rastie do kráľovstva slávy. 
Kráľovstvo slávy je kráľovstvo neba, ktoré prišlo na 
obnovenú zem (Zjavenie 11:15; 21:1-3).
Modlíme sa, aby náš Pán, Kráľ Ježiš rýchlo prišiel 
(Zjavenie 22:20). Prosíme, aby radosť z Božej 
slávy nebola marená hriechom a utrpením. Prosíme, 
aby prekvitalo kráľovstvo pokoja a spravodlivosti 
(Židom 7:2). Prosíme o to, aby bola verne nastolená 
spravodlivosť (Izaiáš 42:1-4). Prosíme o plnú skúsenosť 
týchto požehnaní a o to, aby nám Boh dovolil, aby sme sa 
z nich aj teraz čiastočne tešili prostredníctvom kráľovstva 
milosti. Modlíme sa, nech príde deň, keď uvidíme nášho 
Pána tvárou v tvár v slávnej láske (1. Korinťanom 13:12).

V tajomnej Božej prozreteľnosti sme pozvaní skutočne sa 
podieľať na uvádzaní tohto kráľovstva prostredníctvom 
modlitby. Zameranie našich modlitieb na Božiu slávu 
a príchod jeho kráľovstva nás zachraňuje z kráľovstva 
nášho ja a zamerania na nás samých a naše vnútro. 
Necháva naše srdcia a predstavy vzlietnuť ochutnať 
večnú slávu. „Pane, nech príde Tvoje kráľovstvo!“

Zdroj: internet
Upravené v redakcii

 MODLITBY 
KRÁĽOVSTVA

sú v súlade s Božími nádhernými zámermi pre svet 
a dostaneme silu a nasmerovanie pripojiť sa k Nemu 
v naplnení Jeho zámerov bez ohľadu na ťažkosti, ktorým 
môžeme čeliť. Takáto modlitba nás robí schopnými 
chápať ťažkosti ako ľahké chvíľkové trápenia, ktoré 
nás pripravujú na večné bremeno slávy (2. Korinťanom 
4:17), ktorá príde s Jeho kráľovstvom.

Tri prosby pre kráľovstvo
O čo vlastne prosíme, keď sa modlíme príď Tvoje 
kráľovstvo? 

1. Nech je kráľovstvo tmy zničené
Najprv sa modlíme, nech je zničené satanove kráľovstvo. 
Uznávame tým, že žijeme v kráľovstve, ktoré už je, ale 
zároveň ešte nie je. Kristus vyhral rozhodujúce víťazstvo 
nad hriechom a satanom a Ježiš kraľuje nad všetkým 
v nebi. Satan však zostáva aktívnym kniežaťom mocností 
vzduchu (Efeýanom 2:2), revúcim levom, ktorý hľadá 
niekoho, koho by zožral (1. Petrova 5:8). „Zatemnil 
myseľ neveriacich, aby sa im nerozsvietilo svetlo 
evanjelia o sláve Krista“ (2. Korinťanom 4:4). Jeho 
kráľovstvo musí padnúť, aby bolo Kristovo kráľovstvo 
úplne nastolené. Modlitba: „Príď Tvoje kráľovstvo,“ je 
teda aktom oddanej vernosti právoplatnej Kristovej vláde 
a aktom odvážnej vzbury proti tyranii satana.
Zamyslite sa nad dôsledkami príchodu Božieho 
kráľovstva a zvrhnutia satanovho kráľovstva pre 
misiu medzi nezasiahnutými etnickými skupinami. 
Tieto skupiny ľudí zostávajú nezasiahnuté, pretože sú, 
duchovne povedané, baštami satana. Nie je to preto, že by 
ľudia na týchto miestach boli horší hriešnici ako my, ale 
preto, že tam v rôznych formách existuje silný a vytrvalý 
duchovný odpor voči hlásaniu evanjelia. Toto sú miesta, 
kde „démoni sú hlboko“ (vypožičiam si výraz od môjho 
pastora) a zdá sa nemožné, aby Božia cirkev rástla. Sú 
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Príslovia 14:1: „Múdra žena si buduje dom, ale hlúpa ho 
vlastnými rukami rúca.“
„Byť múdrym znamená mať emocionálnu inteligenciu, 
schopnosť porozumenia, chápania a súcitu s inými, 
tiež byť vedomý vlastnej sily a slabostí. Inteligencia sa 
nemeria len akademickými alebo materiálnymi úspechmi, 
ale schopnosťou vychádzať so životnými výzvami 
vyváženým a pokojným spôsobom.“ Neznámy autor.
Spoločnosť dnešnej doby má od mužov vysoké 
očakávania. Kladie na nich čoraz viac zodpovedností, 
zvlášť v zamestnaní a požaduje od nich stále vyššiu 
výkonnosť a samým tým im zostáva stále menej času, 
ktorý by potrebovali stráviť so svojou rodinou, cirkvou, 
prípadne ho využiť na oddych alebo rekreáciu.
Preto muži potrebujú chápavé a múdre manželky, 
ktoré im budú pomáhať, podporovať ich a často aj 
zastupovať vo výchove detí v kresťanskom duchu, starať 
sa o domácnosť, o potreby a šťastie svojho manžela, 
jednoducho, aby boli oporným bodom svojej rodine a 
vytvárali pevné a zdravé rodinné zázemie.
Bolo by ideálne, aby zvlášť kresťanské manželky 
namiesto v zamestnaní na plný uväzok, mohli byť doma 
a riadiť svoju domácnosť spolu so svojím manželom, 
ktorý, pravdaže má v dome, ako hlavná autorita rodiny, 
hlavnú úlohu. Žiaľ, dnešná doba sotva dovolí žene takúto 
možnosť a mnohé sú prinútené pracovať hoci aj na 
čiastočný úväzok. To nie je v rozpore s Písmom, keďže 
sa píše o statočnej žene, že pilne pracuje svojimi rukami, 
aby zaobstarala svoju rodinu. Aj týmto spôsobom buduje 
svoj dom v tom materiálnom zmysle a pomáha zveľadiť 
domáci rozpočet. Aj tá manželka, ktorá je aj zamestnaná, 
vie si múdre počínať, zorganizovať sa a budovať svoj 
dom, svoju domácnosť.
Múdrosť sa nerodí len tak, prichádza so skúsenosťami 
a poznaním života, najmä však modlitbou o múdrosť 
a bázňou Božou (Jakub 1:5, Príslovia 9:10).
Povieme si trochu o myšlienkovom pochode múdrej ženy. 

Jej myseľ je často zložitá a aktívna, neustále analyzuje 
a premýšľa. Niekedy jej to však slúži ako ochranný štít 
pred možnými emocionálnymi zraneniami. 
Ona neuznáva len povrchné gestá, ale hlboko chápe a 
oceňuje úsilie, ktoré vynakladáte. Jej šťastie však nie 
je postavené na luxuse či drahých darčekoch. Usiluje 
sa o jednoduché životné momenty a základné emócie. 
Napríklad, textové správy vyjadrujúce starostlivosť, 
ako napríklad „Dobré ráno, ako sa máš?“, alebo osobný 
záujem ako sa cíti, čím sa zaoberá, sú pre ňu vzácnejšie 
ako akákoľvek materiálna vec.
Ona túži, aby ste sa s ňou spojili na základnej úrovni, 
aby ste jej ukázali svoje emócie a zdieľali svoje pocity. 
Na túto ženu nie je ľahké zapôsobiť smiechom alebo 
prázdnymi komplimentmi. Jej autentickosť spočíva v 
túžbe potešiť a pomôcť každému. Chce vám pomôcť, 
aby ste napredovali, rástli ako človek a aby ste sa stali 
najlepšou verziou samého seba, a preto niekedy na vás 
bude tlačiť svojím náročným prístupom. No, jej srdce je 
zdrojom obrovskej lásky, jej láska nie je podmienená, 
ale bezpodmienečná. Jej úprimnosť je ako čistá voda, 
často je vystavená zraneniam, pretože hlboko verí ľuďom 
okolo seba.
Jej empatia a schopnosť počúvať z nej robia vynikajúcu 
spolubesedujúcu. Jej ochota počúvať druhých vychádza 
z hĺbky jej srdca. Chápe, že komunikácia tvorí základ 
zdravého vzťahu, a to jej dodáva hĺbku. Môžete jej 
bez váhania otvoriť svoju dušu, pretože bude pozorne 
počúvať a dá vám cenné rady.  
S ňou zažijete výzvy, ale aj odmeny, no nikdy nie nudu.
Jej charakter môže byť náročný na zvládnutie, ale keď 
k vám bude cítiť úprimnú náklonnosť a získate si jej 
dôveru, bude vašou najvernejšou spoločníčkou. Bude 
tou osobou, ktorá bude s vami vo všetkých rolách – ako 
priateľka, partnerka, dôveryhodná poradkyňa  
a neochvejná podpora.

Žena, ktorá buduje 
a nie rúca

V charakteristikách statočnej ženy, ktoré sú popísané v 
Prísloviach 31:10, okrem zručnosti, usilovnosti, vidíme 
tiež jej duševné vlastnosti, ktoré ozrejmujú jej múdrosť, 
ktorými buduje svoj dom – vzťah so svojím manželom a 
deťmi.
Zamerajme sa na 10 charakteristických vlastností múdrej 
ženy, ktoré sú kľúčové pre šťastné manželstvo, ktoré je 
potom zdravým zázemím pre budovanie charakterov 
svojich detí.
1. Trpezlivosť – Trpezlivosť je jedným z najdôležitejších 
atribútov múdrej ženy. V každom vzťahu sú nezhody 
a hádky, ale múdra žena prejaví trpezlivosť a ochotu 
riešiť problémy konštruktívnym spôsobom. Múdra žena 
sa namiesto toho, aby podľahla impulzívnosti a hluku, 
pokúsi partnera vypočuť a   nájsť spoločné riešenie.
2. Jasná komunikácia – Múdra žena vie, že muži nemajú 
schopnosť čítať myšlienky, preto jasne vyjadrí svoje 
túžby a potreby, aby partner pochopil, čo je pre ňu 
dôležité. Otvára dialóg a komunikáciu, aby sa predišlo 
nedorozumeniam a sklamaniam.
3. Fyzická blízkosť – Múdra žena pozná dôležitosť 
fyzického dotyku a nehy vo vzťahu. Objatie poskytuje 
pocit bezpečia a lásky. Múdra žena nešetrí objatiami, 
pretože vie, aké dôležité sú pre upevnenie vzťahu.
4. Čas pre partnera – Múdra žena chápe, že čas strávený s 
manželom je kľúčom k posilneniu vzťahu. Preto sa snaží 
vyhradiť si kvalitný čas na spoločné aktivity a rozhovory.
5. Sústredenie sa na to pozitívne – Hoci v každom 
vzťahu môžu nastať výzvy a negatívne momenty, 
múdra žena zameriava svoju pozornosť na krásne a 
pozitívne spomienky. Nenechá si škaredé veci a nezhody, 
nespomína ich, ale sa sústreďuje na krajšie chvíle, ktoré 
zdieľa so svojím manželom.
6. Neporovnáva – Múdra žena si nedovoľuje porovnávať 
svojho manžela s ostatnými. Uvedomuje si, že nikto nie 
je dokonalý a každý má svoje chyby.  
 

Namiesto toho oceňuje jeho kvality a chápe, že láska  
a podpora sú základom úspešného vzťahu.
7. Rešpekt a podpora – Múdra žena nikdy nebude svojho 
manžela ponižovať a osočovať, najmä nie na verejnosti. 
Namiesto toho ho vždy podporí a pochváli, čím mu dá 
najavo, ako veľmi si váži jeho úsilie a úspechy.
8. Vyhýbanie sa malicherným hádkam – Múdra žena vie, 
že otravovaním a drobnými hádkami sa nič nedosiahne. 
Nerieši nepodstatné veci, namiesto toho sa snaží 
zachovať pokoj a porozumenie vo vzťahu.
9. Súcit a pochopenie – Múdra žena nebude násilne 
vnucovať svoje názory a postoje. Namiesto toho prejaví 
manželovi pochopenie a súcití s jeho pocitmi.
10. Udržiavanie lásky – Múdra žena vie, že láska je 
kľúčom k úspešnému vzťahu. Jej láska k manželovi nie 
je podmienená, ale úprimná a nezištná. Múdra žena si 
v najťažších chvíľach spomína na dôvody, prečo sa do 
svojho muža zamilovala, a oceňuje krásu ich vzťahu.
Múdra žena si uvedomuje, že vzťah sa buduje každý deň, 
preto sa snaží na sebe a na manželskom vzťahu pracovať 
tak, aby boli obaja šťastní a naplnení. Nezabúda ani na 
svoju hodnotu a krásu, stará sa o seba ako aj o svoju 
rodinu, vlieva do nej lásku a teplo.
Ak mate tú česť a šťastie mať vo svojom živote takúto 
ženu, strážte si ju opatrne, pretože je skutočnou perlou 
medzi ľudmi.
Dodržiavaním týchto zásad múdrej ženy môžeme 
budovať šťastné a úspešné rodiny, ktoré nás obohatia a 
naplnia láskou a harmóniou. Preto je múdrosť kľúčom k 
úspešnému vzťahu v manželstve a láska a porozumenie 
sú základy, ktoré nás držia spolu pri všetkých výzvach 
života.

Anna Andrášiková

Jej charakter môže byť náročný na zvládnutie,  
ale keď k vám bude cítiť úprimnú náklonnosť a získate si jej 

dôveru, bude vašou najvernejšou spoločníčkou.
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Jeden z najväčších problémov dnešnej mládeže je ten, že 
nie sme si celkom vedomí, kto sme. V dneskajšom svete 
mládež pátra po svojej identite a má tendenciu hľadať 
ju v rôznych veciach, no mojou osobnou mienkou je, že 
identita sama osebe sa nemôže nájsť v žiadnej veci. Musí 
to by niečo viac, ako iba nejaká vec.

Predtým, než budeme pokračovať ďalej, pripomenieme 
si jedného muža z Biblie, o ktorom hovoríme, že bol 
hrdina, ale predtým, než sa z neho stal hrdina, musel sa 
naučiť, kto on vlastne je. Jeho meno je Mojžiš. Mojžiš 
dostal kráľovskú výchovu. Ujala sa ho faraónova dcéra, 
mal najlepších učiteľov, mal slávu, mal bohatstvo. V 
knihe Exodus čítame, že keď bol Mojžiš na púšti, už ako 
starší človek, zjavil sa mu Boh a povolal ho vyslobodiť 
izraelský národ z egyptského zajatia. Boh mal predivný 
plán pre tohto muža, mal plán pre svoj izraelský 
národ, ale nemal človeka, ktorého by mohol použiť 
na zrealizovanie svojho plánu. Keď povolal Mojžiša a 
prezradil mu svoj plán, Mojžiš povedal, „Ale kto som 
ja?“ (Exodus 3:11).
Keby sa poradil so mnou, povedal by som mu: „Nevieš, 
kto si? Nepamätáš si, kto si? Nepamätáš si, že si chodil 
do najlepšej školy, že ťa ľudia poznajú, že si syn 
faraónovej dcéry? Ty si predsa Mojžiš.“ Mojžiš mal 
problém s identitou. Nebolo problémom vedieť, kto 
ho vychoval, kto ho vyškolil, kto boli jeho priatelia v 
Egypte. On nevedel, kto on je. Nepoznal vlastnú identitu. 
Kládol si otázku: „Kto som ja?“ Všimnime si, že Mojžiš 
bol už osemdesiatročný. Človek, ktorý prežil skoro celý 
svoj život a ešte stále nevedel, kto on vlastne je. Čo mu 
Boh odpovedal? Keď sa Mojžiš opýtal, že kto on je, Boh 
nehovoril o jeho pádoch ani o jeho úspechoch, nehovoril 
o jeho uznaniach ani o nezakončených projektoch, ani o 
jeho priateľoch, ktorých možno už viackrát sklamal. Boh 
mu povedal: „Budem s tebou“ (Exodus 3:12). A to stačí.

Verím, že každý kresťan môže urobiť veľké veci pre 
nebeské kráľovstvo vtedy, keď si bude celkom vedomý 
toho, že nie ja, ale Kristus vo mne (Galaťanom 2:20). 
Mnohokrát ľudia nevedia, kto sú, lebo si myslia, že 
nemajú žiadnu službu v zbore a že nemajú talent kázať 
alebo spievať. Istotne si to aj Mojžiš myslel. Napočítal 
Bohu 5 vecí, ktoré mu prekážajú pri uskutočnení Božieho 
plánu - kto som ja, kto si Ty, nebudú mi veriť, som 
nevýrečný, pošli niekoho iného. Boh trval na svojom, 
„Budem s tebou.“ On je aj s tebou a to stačí.
Boh povedal Mojžišovi, aby si vyzul svoju obuv pred 
Ním. Premýšľal som o tom a nevedel som si vysvetliť, 
prečo takú divnú vec Boh žiadal od Mojžiša. Potom 
som prišiel na to, že Mojžiš asi už dlhý čas premýšľal 
o tom, že nič mimoriadne nedosiahol... A Boh akoby 
mu chcel povedať: „Mojžiš, je čas si vyzuť tú obuv, 
obuv sklamania zo seba samého a je čas si obuť obuv, 
ktorú ti Ja dám.“ Tak mnohokrát aj my si vieme veľmi 
ľahko a rýchlo obuť obuv, ktorú už máme tak dlho v 
našich životoch (nemám tu na mysli topánky na našich 
fyzických nohách), tak ľahko si obúvame obuv strachu, 
obuv neistoty, obuv, ktorá nám poskytuje vysoký 
komfort a volá sa „ja nemôžem“, ale teraz je čas obuť si 
„pohotovosť pre evanjelium pokoja“ (Efežanom 6:15). 

A teraz sa na chvíľku pozrime na Ježišov život, keď 
bol pokrstený Jánom Krstiteľom. Keď Ježiš vychádzal 
z vody, prišiel hlas z neba, ktorý povedal: „Toto je 
môj milovaný syn“ (Matúš 3:17). Ježiš bol človek a 
potreboval poznať svoju vlastnú identitu predtým, než 
vstúpi do služby, predtým, ako pôjde na púšť, predtým, 
ako bude robiť zázraky, predtým, ako išiel na kríž. On 
musel vedieť kto On je. Jeho Otec sa postaral o to, aby to 
Ježiš na sto percent vedel. Povedal mu: „Ty si môj syn.“ 
Ježišovi to stačilo, lebo Ježiš tým slovám veril. Náš Otec 
nebeský o nás povedal, že sme Jeho národ, 

Jeho deti, Jeho chrám, Jeho kňazstvo, Jeho ľud… On 
nám povedal, kto sme, keď sme sa znovuzrodili. A my 
musíme veriť tomu, čo Boh povedal aj v dobrých časoch, 
aj v zlých. Potom prišiel diabol k Ježišovi a povedal 
mu: „Ak si syn Boží“ (Matúš 4:3). Iba pred niekoľkými 
hodinami Otec povedal, „Ty si môj Syn“ a diabol už 
prinášal neveru a hovorí, „ak si Syn.“ Boh ti dal poznať 
tvoju identitu, ale diabol ti vždy bude chcieť doniesť 
neveru, aby si veril v iné veci, no aby si neveril, že si syn 
a dcéra živého Boha. Diabol vie, že on nemá moc nad 
nami, ak budeme žiť úplne vedomí toho, že my naozaj 
sme deti Božie. Verme tomu, čo Boh povedal o nás. A On 
ti hovorí: „Ty si môj syn/dcéra, v tebe sa mi zaľúbilo.“

IDENTITA

 Branislav Zima

pre tínedžerov

Boh mu povedal: 
„Budem s tebou.“ 

A to stačí.
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Volám sa Miroslav Marek a viem, kto som - nasledovník 
Ježiša Krista. Mohol by som ešte mnoho toho povedať o 
sebe, ale nejde tu o mňa, ale o môjho Pána a Jeho diela, o 
tom, ako som  ich zažil a ako vplývali na mňa.
Nebolo to podobné ani peklu, ani raju. Bolo to ako nič, 
prázdnota, ako keby nebolo vzduchu. City mi vtedy 
boli umŕtvené, bol som v chladnokrvnej atmosfére, môj 
pohľad na svet bol krátky a bezvýznamný. Želal som 
si, aby sa všetko už skončilo. Dôvodom môjho stavu 
neboli vonkajšie faktory. Keby sa ma niekto opýtal, čo 
mi je alebo či mi niekto ublížil, povedal by som, že nie. 
Boli to vyššie sily. Nebola to realita, lebo keď si rozviješ 
vlastný svet, oddelený od všetkých, aby si si zabezpečil 
istotu, že nikto doň neprenikne, potom zabudneš, ako 
sa z toho vrátiť. Nazval som to ,,večná samota“. A ikeď 
som bol obklopený ľuďmi, nič mi nedávalo zmysel. Ako 
keby som videl iba naprogramované predmety a nie živé 
bytosti. Pocit večnosti; ako keby čas šiel späť a vpred, 
späť a vpred. Niekedy ako keby čas zastal, ako keby 
prestal existovať. Myšlienky vôbec nemali príčinu sa 
rozvíjať, bolo to akoby mimo času, ako keby som vyšiel 
z prameňa času, kde všetko prestalo existovať. Bol to, 
zdalo sa, môj koniec. Ale nie, nie, nechcel som, aby to 
bol koniec. Volal som o pomoc!
Nebolo ničoho ani nikoho, len tma. Z nekonečnej diaľky 
niečo šlo ku mne. Niečo žlté? Niečo biele? Teplé? 
Svetlo? Áno, bolo to svetlo! Počul som hlas: ,,Hľadáš 
východisko? Čítaj Bibliu a nájdeš ho.“
Myšlienky sa navrátili, prebral som sa. Bol som vo 
väzení. Zadovážil som si Bibliu a to bola prvá inštrukcia, 
ktorú som sa rozhodol nasledovať.
Pokúsil som sa milovať ľudí, milovať tento svet, myslel 
som si, že som odtiaľto, lebo tu žijem, ale veľa ma to 
stálo, a nechcem o tom  hovoriť v detailoch. Ale nie, my 
nie sme z tohto sveta. Je mi ukázané, že sme občania 
Božieho kráľovstva, veľvyslanci na tomto svete. Milujem 
Boha. A ľudí? Nesúdim ich, ale skutky áno. Jedno 
viem, jedna je vec, ktorú nenávidieť smiem. Nenávidím 
hriech, neznášam ho. Bol som jeho otrokom, pod jeho 
nadvládou, ale prišla iná doba. Nenávidím ho a viem, že 
tak má byť.

Marek 1:34-35 „Ježiš vtedy uzdravil mnohých 
postihnutých, ktorých trápili rozličné choroby, vyhnal 
mnohých zlých duchov a nedovolil im hovoriť, lebo ho 
poznali. Nadránom, zavčasu, ešte za tmy vstal a vyšiel 
von. Odobral sa na osamelé miesto a tam sa modlil.“

V tomto svete, kde sa počet obyvateľov zvyšuje a mestá 
sú čoraz viac preplnené, považuje sa za veľkú škodu 
byť osamelý. Dokonca, niektorí ľudia majú strach zo 
samoty, chcú byť vždy obklopení ľuďmi. Ako je dôležité 
mať spoločenstvo s druhými a byť spoločenský, rovnako 
dôležité je mať čas s Bohom. Problémy, ktoré máme, 
sa mnohokrát dajú vyriešiť radou priateľa, ale sú aj 
také situácie, keď priatelia a ľudia okolo teba nedokážu 
pomôcť. Situácie, keď všetko sa zdá byť veľké pre 
človeka, aby dokázal vyriešiť. Situácie, keď aj najbližší 
ľudia v tvojom živote nevedia, akú radu dať. Práve tam, 
práve v takých situáciách je jedno osamelé miesto, na 
ktorom človek víťazí v boji na kolenách. Nie pretože 
odíde preč od problémov, ale pretože sa zavrie do 
komôrky a modlí sa nebeskému Otcovi, ktorý má kľúče 
víťazstva, ucho počujúce, oko vidiace, ruku pomocnú 

Ak niekto miluje hriech, potom ho varujem. Ale ak 
vedome pokračuje v ňom bez zmeny, poviem mu 
,,zbohom“ a môžem sa iba modliť za takých ľudí. Lebo 
my sme tu iba na to, aby sme hlásali a nie vyslobádzali - 
to koná Boh a my sa držíme svojej úlohy.
Je mi ukázané cez modlitbu, že sa máme priprávať pre 
kráľovstvo Božie. Ale ako? Plniť a nasledovať to, čo je 
zapísané v Slove Božom. Tak som aj ja robil. Dal som 
sa pokrstiť vo vode a po určitom čase bol som pokrstený 
Svätým Duchom. Bol to pocit, o ktorom som dovtedy 
nevedel, že je. Chráňme chrám Svätého Ducha, naše telo, 
nie preto, aby sme žili dlhšie, alebo ako si niekto myslí, 
že sa bojíme smrti. Nebojíme sa, ale Boh má plán a účel 
s nami. Jeho sme pracovníci, komu je ako dané od Pána, 
ale jednu vec máme spoločnú. Keď sa už postaráme o 
naše vlastné spasenie, prichádzame k nasledovnému 
kroku, kde získavame duše a pracujeme na tom, aby aj iní 
uverili v Ježiša Krista. Boh chce, aby všetci boli spasení, 
ale ľudia si volia. Ako je zapísané, že odteraz budeme 
loviť ľudí, áno, budeme to robiť, budeme sa snažiť, aby 
počet spasených bol zo dňa na deň čo väčší - to je úloha 
kresťanov.
A teraz som späť. Vrátil som sa. Som vyslobodený z 
hriechu, nelákajú ma veci tohto sveta, volím si byť 
otrokom Božím, lebo to nie je ako byť väznený hriechom. 
Pre mňa byť otrokom Božím znamená nosiť plášť Ježiša 
Krista, byť v Jeho Duchu a byť objatý Jeho láskou, mať 
každodenný vzťah s Ním. Odkedy som si vyvolil cestu 
k svetlu, život sa mi zmenil na lepšie a verím, že aj ja 
svietim. Sme povolaní byť svetlom, aby cez nás prúdila 
rieka živej vody a byť soľou zeme. To som ja. Možno 
moje skutky nie sú až také viditeľné, ale viem a verím, 
že Boh ich vidí. Vďačný som Bohu, že počuje každú 
modlitbu, ďakujem Mu, že ma cez Ducha Svätého naučil 
rozoznať duchov, ktorí vôkol mňa používajú ľudí.
Bratia a sestry, budujme sa vzájomne! A každá chvála 
nech je vzdávaná  nášmu Pánovi Ježišovi Kristovi.

 VIEM, KTO SOM OSAMELÉ MIESTO

Miroslav Marek

Luka Lacko

slovo povzbudenia

a milosť dvíhajúcu. Ježiš mal divotvornú službu vo 
verejnosti; uzdravoval, vyháňal démonov, kriesil mŕtvych, 
ale predsa odchádzal na osamelé miesto sa modliť. Akoby 
moc, ktorú ľudia videli vo verejnosti, potreboval doplniť 
na modlitbe v samote.
A aj Biblia hovorí, že keď sa modlíme v skrytosti, 
osamote, vtedy nám Boh odplatí zjavne. Mnohí mocní 
mužovia Boží konali veľké veci ďakujúc obecenstvu 
so svojím Bohom. Ich skrytý život bol veľmi kvalitný a 
stadiaľ čerpali silu.
Je dobré byť na zvláštnych službách, kde je Božia 
prítomnosť a kde naozaj môžeme dožiť Boha. Ale verím, 
že to najdôležitejšie je náš osobný vzťah s Bohom, keď 
sme sami.
Prežil si moc osamelého miesta? 
Si poznal, že len Boh je jediný, kto ti dokáže pomôcť a 
dať východisko? Si poznal, že jediný zdroj, na ktorý sa 
môžeš spoľahnúť je On? 

Ak si niekto, kto už nevie ako pôjde napred v živote - 
mám pre teba jednu radu. Rozprávaj sa s tým, ktorý čaká 
na teba na osamelom mieste.
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prvá časť

Jentezen Franklin

Premáhajte, keď sa  
cítite premožení

Cítili ste sa niekedy bezmocní v danej situácii? Nevedeli 
ste, ako ďalej? Zdalo sa, že problémy a prekážky sú také 
silné a naliehavé, že to asi nikdy neprekonáte? 
Autor knihy „Premáhajte, keď sa cítite premožení“ práve 
dáva konkrétne rady, ako takými obdobiami života prejsť 
ako víťazi. Na prvý pohľad, možno sa Vám titul knihy 
bude zdať nezrozumiteľný a ťažko aplikujúci do života, 
no keď knihu začnete čítať, pochopíte hĺbku tohto výroku 
– premáhajte, keď sa cítite premožení.
Osobne na mňa nechala pozitívny a silný dojem akurát 
hlavná myšlienka, ktorá sa tiahne celou knihou a to 
je spoznanie, že na to, aby sme prešli situáciami ako 
víťazi, musíme sami seba do toho tlačiť. Aby to neznelo 
nesprávne - áno, je to Pán, ktorý už vopred víťazstvá 
pre nás pripravil, a ktorý všetko vedie a drží vo svojej 
kontrole, ale ak sa sami na seba nebudeme pozerať ako 
na víťazov, ale budeme len sedieť, nariekať a čakať, že sa 
situácie nejak zázračne doriešia samé, tak sme zlyhali už 
na samom začiatku.
Autor podáva výborné rady, ako si privlastniť 
rozmýšľanie víťaza, a tak čeliť daným situáciám. Popri 
tom, že na úvode knihy Vám autor rozpovie o tom, že ste 
predurčení víťaziť a ako Boh koná aj v zákulisí, taktiež 
Vám ponúkne 5 stratégií, ktoré by mali používať víťazi, 
a to sú:
• Pozeraj sa smerom dovnútra
• Pozeraj sa smerom na Pána
• Pozeraj sa smerom dopredu
• Pozeraj sa smerom von
• Pozeraj sa smerom nahor.
Po týchto stratégiách autor ďalej pokračuje s konkrétnymi 
radami, ako sa vymaniť zo zovretia a získať slobodu. 
Dotýka sa veľkej miere života v posledných časoch 
a ako v tomto období žiť a reagovať. Taktiež diskutuje na 
nasledovné témy:
• Zoči – voči tomu, čo je nad naše sily
• Postav sa svojmu strachu vo viere

• Nedaj sklamaniu šancu
• Vymaň sa z depresie
• Umŕtvuj skutky tela
Kniha je veľmi užitočná, so silným posolstvom, ako 
znova nájsť ten správny smer, keď sa zdá, že sme sa 
niekde zasekli a nevieme odhaliť, ako sme sa tam vlastne 
dostali. Veľmi osožná kniha na čítanie a prekonávanie 
zlyhania. Keď si ju prečítate, neoľutujete to.
Na záver jedna myšlienka, ktorá sa knihou tiahne: 
„Nezabúdaj, že Boh ťa nepovolal iba prežívať, povolal ťa 
víťaziť!“

Jeden z mojich kolegov si kúpil elektrické auto. Hovoril, 
že to celkom zmenilo jeho život. Už  nemusel ísť 
na čerpaciu stanicu načerpať benzín. Vždy,  keď by 
tadiaľ prechádzal, tak by s úsmevom zamával rukou 
a pokračoval ďalej. Kým hrdo rozprával svoj príbeh, 
tak hovoril, že sa aj jeho priority zmenili, a to tak, že 
musí dbať, aby to auto každý večer dal na nabíjacie 
príslušenstvo, lebo ak by zabudol, zajtra by sa nedostal 
do práce alebo vlastne nedostal by sa nikam. 
Naše priority sa menia podľa toho, aké rozhodnutia 
donášame v živote. Ak nemáme dobré priority, 
nedostaneme sa nikam. Každý máme dvadsaťštyri hodín 
denne, nemôžeme ich ani predĺžiť, ani skrátiť. Jamie 
Cornell napísal, že: „Čas je nemožné kontrolovať. Koreň 
problému je v rozhodnutiach, ktoré donášame sami a s 
inými.“ Každého dňa a každého momentu si vyberáme, 
aký život žijeme, bez ohľadu, či sme si toho vedomí, 
alebo nie. Pre každého platí jedna hlavná otázka a to 
nie je „či môj rozvrh bude plný“, ale „kto a čo vypĺňa 
môj rozvrh“. Ak máš dojem, že tvoj život nie je podľa 
Božieho plánu a chceš vidieť zmenu vo svojom živote, 
musíš začať od svojich priorít. 

Matúš 6:33 „Ale hľadajte najprv kráľovstvo Božie a jeho 
spravodlivosť, a to všetko vám bude pridané.“

Mnohí ľudia, ktorých poznám, dosiahli to, o čom snívali, 
ale všetkých to niečo stálo. Niektorých to stálo rodinu, 
niektorých priateľstva a museli mnoho obetovať, aby 
dosiahli to, po čom túžili. A sú presvedčení v princíp: 
aby si dosiahol, musíš stratiť. Som presvedčený,  že s 
kráľovstvom Božím je to inak.  

SILA PRIORÍT

Dávid Mamojka

osobný vzrast

Pán Ježiš povedal v Matúšovi 6:32-33, že ak budeš 
hľadať najprv kráľovstvo Božie a Jeho spravodlivosť, 
veci, ktoré potrebuješ, ti budú pridané. A Príslovie 
10:22 hovorí, že požehnanie Hospodinovo obohacuje a 
nepridáva s ním trápenie. A verím, že tieto dva verše sú 
spojené na spôsob, že ak hľadáš najprv kráľovstvo Božie, 
ostatné veci sú ti pridané a nepridávajú s ním trápenie. 
Lebo náš nebeský Otec vie, čo potrebujeme (Matúš 6:32), 
a preto prosíme, aby sme dostali nie to, čo chceme, ale to, 
čo potrebujeme. Keď so svojou päťročnou dcérou idem 
do obchodu, ona sa hneď rozbehne za tým, čo chce, ale ja 
mám zapísaný zoznam vecí, ktoré potrebujeme. A ak by 
som nekúpil to, čo potrebujeme, ale to, čo dcéra chce, tak 
by sme možno neprežili nastávajúce dni. 
A preto prvá vec, ktorú by sme mali hľadať je kráľovstvo 
Božie. Pán Ježiš to zdôraznil v tom 33. verši: „...hľadajte 
najprv...“  Nech je to prvá a najdôležitejšia vec. Niekto 
povedal, že najdôležitejšie je, aby najdôležitejšie veci 
zostali najdôležitejšie. 

V tomto urýchlenom a zaneprázdnenom svete sa rozhodni 
dať Božie kráľovstvo na prvé miesto. Jediný spôsob, ako 
vykúpiš čas je tak, keď sa rozhodneš svoj čas venovať 
čítaniu Božieho Slova a tráviť čas v Božej prítomnosti. 
Ak niečo v tvojom živote nie je v poriadku, nech je tvoja 
priorita Božie kráľovstvo a život sa dá do poriadku. Bude 
to ako to elektrické auto, ktoré pripojíš na nabíjačku, aby 
si mohol pokračovať v naplnení toho, čo Boh má pre tvoj 
život. Kráľovstvo Božie je to, čo potrebujeme všetci. 
Nech kráľovstvo Božie zostane na prvom mieste a všetko 
bude na svojom mieste. 

Kristína Mamojková
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Leto 2023 
na Oáze Elim

Detský kemp
Hrdina viery
02. 07.  -  07. 07. 2023
Hrdinovia viery ťa môžu naučiť, ako zostať Bohu verný v zlých časoch. Keď máš vieru v Boha, zvládneš všetko.  
Z viery sa rodí poslušnosť - ak chceš byť Bohu poslušný, najprv musíš mať vieru v Boha! Viera je podstatou toho, 
na čo sa človek nádeje, presvedčením o veciach, ktoré sa nevidia.

Tínedžerský kemp
Stvorený pre Neho

09. 07. - 14. 07. 2023
Moje nohy sú stvorené, aby niesli evanjelium. Ruky mám nato, aby som ukazoval na Božiu slávu. 

Moje ústa majú konať jedno - oslavovať Jeho! Srdce mi stvoril nato, aby v ňom prebýval Pán Ježiš.

Mládežnícky kemp
Influenceri
07. 08. - 12. 08. 2023
Na svete sú dva druhy vplyvu - jeden je Boh, druhý  
je satan. Ty si volíš, pod ktorým vplyvom budeš žiť.
Ježišov vplyv ťa nezničí, ale ťa vybuduje.
Sloboda neznamená nezažiť skúšky, pokušenia, bolesti, 
búrky, rozčarovania, ale znamená sloboda z hriechu, 
smrti a otroctva tohto sveta.
Zázraky sú pre davy, búrky sú pre učeníkov.
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